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Under henvisning til Folketingets Boligudvalgs brev af 26. januar 2009 

følger hermed velfærdsministerens endelige svar på spørgsmål nr. 10 

(L 92). 

 

 

 

 

Spørgsmål nr. 10: 

 

”Kan ministeren se ulemperne for det almene boligbyggeri, hvor omkostnin-

gerne ved udsættelser blot bliver endnu større for lejerne, ved de af ministe-

ren foreslåede ændringer vedrørende påkravsfristen samt påkravsgebyret i 

forhold til det lejer- og udlejerorganisationer har foreslået? Og agter ministe-

ren at ændre dette?” 

 

 

Svar: 

 

Det foreslåede påkravsgebyr vil for mange lejere i restance indebære en 

stigning i gebyret, jf. også min besvarelse af spørgsmål 3. Ændringen i geby-

rets størrelse kan ikke antages at medføre større omkostninger for de øvrige 

lejere i afdelingen.   

 

Som det fremgår af min besvarelse af spørgsmål 4, er jeg indstillet på at 

tage spørgsmålet om påkravsfristens længde op til fornyet overvejelse, hvis 

der er enighed blandt satspuljepartierne om dette.  
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